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Posudek oponenta práce 

Jméno autora: Helena Šandová Šmahelová 

Název práce: Preventivní programy zaměřené na psychoaktivní látky u adolescentů s 

diagnózou mentální retardace  

Oponent práce: Mgr. Radka Skorunková, Ph.D. 

Téma práce:  aktuální 

Téma:    diskutuje se o něm 

Práce je zaměřena:  teoreticky + prakticky 

Jazyková a stylistická úroveň práce:  dobrá, občas se vyskytují stylistické chyby   

Rozsah práce: přiměřený  

Použitá literatura: aktuální  

Počet uváděných titulů:  dostatečný  

Citace v textu :  přiměřená, avšak některé výroky autorky jsou předkládány jako fakta, ačkoli 

nejsou ověřeny   

Formální stránka práce:  odpovídá, s méně významnými chybami  

Využitelnost pro praxi:  střední 

Cíl práce: splněn 

Úroveň bakalářská práce:  vyhovující 

 

Konkrétní náměty, připomínky nebo otázky vyžadující doplnění u obhajoby: 

1. Autorka vymezuje v teoretické části období adolescence, ovšem souhrn poznatků se 

týká zdravé populace. Doporučuji, aby autorka u obhajoby BP doplnila, jaká jsou 

specifika období adolescence u jedinců s lehkou mentální retardací.  

2. Jakou zkušenost má autorka s realizací preventivního programu pro žáky s LMR? 

3. Pokud by autorka měla možnost volby, který z porovnávaných preventivních programů 

by preferovala při práci s žáky s lehkou mentální retardací? 

4.  Autorka na s. 34 uvádí: „Zvláštní pozornost si zasluhují jedinci s lehkým mentálním 

postižením, kteří nejsou integrováni do běžných škol, a jsou tak vzděláváni v praktických 

školách. Tyto školy mají svá specifika, neboť kromě žáků s lehkým mentálním postižením 

je navštěvují i žáci ze sociálně znevýhodněného prostředí, mezi nimiž je značný podíl 

Romů.“ Toto tvrzení je chybné a zavádějící, neboť v současnosti „praktická škola“ již 

legislativně neexistuje a tento název se nepoužívá. Doporučuji, aby autorka upřesnila, 

jak se nazývají v současnosti školy, které vzdělávají žáky s lehkým mentálním 

postižením. Zcela irelevantní je pak informace o tom, že do těchto škol dochází značný 

podíl Romů. Jak tato informace souvisí s problematikou užívání návykových látek?   

 

Výsledné hodnocení 

Práce splňuje požadavky kladené na bakalářské práce a doporučuji ji k obhajobě. 

Navrhuji práci hodnotit:……………………… 

 

V Hradci Králové 27.5.2024     ……………………………….

              Mgr. Radka Skorunková, Ph.D. 

 



 


